

the Military Commandants or other Representatives of the Allied Authorities within two months of the date of publication of this order:

- a) All books, pamphlets, magazines, files of newspapers, albums, manuscripts, documents, maps, plans, song and music books, cinematographic films and magic lantern slides (including everything intended for children of all ages), the contents of which include Nazi propaganda, including Nazi "racial" theories and incitements to aggression, as well as those containing propaganda directed against the United Nations;
- b) Everything which contributes to military training and education or to the maintenance and development of war potential, including school text books and teaching material for all types of military educational institutions, as well as various instructions, directions, statutes, maps, diagrams, plans, etc. for all types of troops and branches of the Services.

2. All former state and municipal libraries, directors of universities and heads of directors of other higher educational establishments and secondary schools or all institutions for scientific research, presidents of academies, all scientific and technical societies and associations, and also directors of elementary and partial secondary schools and gymnasia, to remove in the same period from the libraries in their charge all Nazi and military literature enumerated in paragraph 1, and having collected it in complete order in specially allocated places, together with the relevant cards from the card index system of the library, to hand them over to the representatives of the Military Kommandatura or other Allied Authorities.

3. The responsibility for the complete handling over within the prescribed time limit of the above-mentioned literature and material rests with the holders of such literature and materials as well as with Burgomasters and local authorities.

4. Control over the execution of the present order will be exercised by the military commandants or other representatives of the military authority of the Occupying Powers.

5. All publications and material mentioned in this order shall be placed at the disposal of the Military Zone Commanders for destruction.

Done at Berlin, the 13th day of May 1946.

B. H. ROBERTSON
Lieutenant General

L. KOELTZ
Général de Corps d'Armée

M. I. DRATVIN
Lieutenant General

LUCIUS D. CLAY
Lieutenant General

de maisons d'édition devront, dans les deux mois qui suivront la publication de la présente ordonnance, remettre aux Commandants Militaires ou à d'autres Représentants des Autorités Alliées:

- a) Tous livres, périodiques, brochures, collections de journaux, albums, manuscrits, documents, cartes, plans, recueils de chants et musique, films et dispositifs cinématographiques (y compris ce qui est destiné aux enfants de tous âges) faisant preuve d'un esprit de propagande en faveur du nazisme, du racisme, de la conquête de territoires étrangers, ainsi que tous ceux contenant de la propagande dirigée contre les Nations Unies.
- b) Tout ce qui contribue à l'entraînement militaire, à la conservation et au développement du potentiel militaire, y compris les manuels et le matériel scolaire à l'usage de tous établissements d'éducation militaire, ainsi que tous règlements, instructions, prescriptions, cartes, plans, schémas, etc... destinés à toutes espèces d'unités et d'armes.

2. Tous les directeurs des anciennes bibliothèques nationales ou municipales, tous les recteurs d'universités, les directeurs d'établissements scolaires d'ordre supérieur et secondaire, les directeurs d'instituts de recherche scientifique, les présidents d'académies, de sociétés et associations savantes ou techniques, ainsi que les directeurs de lycées, collèges, écoles primaires supérieures et écoles primaires, devront, dans le même délai, retirer des bibliothèques, dont ils ont la charge, toute littérature nazie et militaire mentionnée au paragraphe 1 et, après l'avoir cataloguée et classée avec soin dans des locaux spéciaux, la remettre, avec les fiches correspondantes, aux Représentants de la Kommandatura Militaire ou d'autres Autorités Alliées.

3. Les détenteurs de ces ouvrages et matériels divers, ainsi que les bourgmestres et les autorités locales, seront tenus pour responsables de leur remise totale dans les délais prescrits.

4. Le contrôle de l'exécution de la présente ordonnance sera assuré par les Commandants Militaires ou les Représentants des Autorités Militaires de la Puissance Occupante.

5. Toutes les publications et matériels mentionnés dans la présente ordonnance seront mis à la disposition du Commandant Militaire de la zone, aux fins de destruction.

Fait à Berlin, le 13 mai 1946.

B. H. ROBERTSON
Lieutenant Général

L. KOELTZ
Général de Corps d'Armée

M. L. DRATVIN
Lieutenant Général

LUCIUS D. CLAY
Lieutenant Général